
Landsbysamvirket  
- i Skanderborg Kommune  

Referat af Møde nr. 34 i Landsbysamvirket 
Tirsdag den 15.april 2010 kl.19–21 mødelokale 1, Skanderborg Kommune, Rådhuset, Adelgade 

 
Deltagere: Jesper Simonsen, Helle Hagen Blæsbjerg, Orla Jegstrup, Egil Jørgensen, Lars Andersen, Jørgen 
Walter Petersen,  Arne Nørskov og Hans Gravsholt.  
 
1. Godkendelse af dagsorden og referat fra møde nr. 33: Godkendt.  
 
2. Meddelelser. Helle og Lars deltager i Samvirkemødet d.21.april kl.17, og Egil har ”deltaget” i et møde 

om RENO-syd, dvs der kom kun ham, da mødet var blevet aflyst, fordi der kun var 2 tilmeldt. Han fik 
dog en god rundvisning. Egil havde på kommunens hjemmeside under Miljø og Plan bl.a. fundet: 
1. Lokalplan 1029. Udstykn. i Ry. Haardalen (grusgrav). 2. Lokalplan 1022. Boligområde 4,1 ha i Sjelle. 
Skal sende i høring. 3. Cykelsti Herskindskolen-Skivholme eller Sjelle-Herskind, som blev indstillet.  
Byrådet har vedtaget lokalplan for østenden af Mossø og opklassificering af markveje i Illerup Ådal. 
Orla har været til møde i Grønt Råd den 19.-20.marts. 
Helle fortalte om udvidelse af Voerladegaard Skole. Flere klasser og gymnastiksal. 
Jesper m.fl. orienterede om skolebesparelser. Gns.5% men ret store forskelle. Flere steder lærerredukt. 
Jørgen m.fl. fortalte om online-køb, der nok vil medføre butikslukninger. Virring Brugs er lukket og 
Stjær lagt under Galten Brugsforening. 
Helle havde konstateret 17 nye landsbyer (over 200 indbyggere) i opgørelse fra Danmarks Statistik. 
 

3.   Projektet ”Videreudvikling af Landsbysamvirket i Skanderborg Kommune” har fået bevilget  
      støtte fra Indenrigsministeriet. Helle fortalte om projektet og nævnte, at der var bevilget 69.000 kr.,  
      men søgt om 92.000 kr. Der skal derfor skæres ned på ambitionerne. Kommunen har modtaget til noget  
      lignende, som derfor kan tages ud. Der skal være revisorunderskrift. Jørgen spørger en revisor han kender. 
      Man drøftede, om opdeling af møderne i kommunen skal være de tidligere anvendte 6 områder eller  
      være de 8 lokalcentre. Det er også muligt at dele kommunen op i 3 områder: nordøst, vest og syd.  
      Egil vil forsøge at udarbejde et forslag til sidstnævnte opdeling. 
 
4.   Kulturring Østjylland – forsamlingshusene. Jesper orienterede om pilotprojektet ”Levende huse”.  
      Det er et projekt i de 5 kommuner omkring Århus Kommune. Målet er, at få mange forskellige aktivite- 
      ter, så de bevares som sociale og kulturelle samlingssteder med en bedre og øget udnyttelse. Til formå- 
      let skal der findes en koordinator i alle 5 kommuner. Jesper fik flere forslag, som han vil kontakte. 
 
5.   Økonomi. Arne fortalte, at generalforsamlingen havde kostet 1511 kr. og hjemmesiden 1185 kr. 
 
6.   Hvad skal hjemmesiden opdateres med på baggrund af mødet. Det blev vedtaget, at regnskabet ikke 
      skal på hjemmesiden. Interesserede kan spørge bestyrelsen og/eller møde op til generalforsamlingen. 
      Arne vil udarbejde en kort omtale af ovennævnte projekt og Orla lægger det derefter på. 
 
7.   Eventuelt. Frist for ansøgning om tilskud fra kommunens Landsbypulje er d. 28.april. Helle vil udsende 
      indkomne ansøgninger til bestyrelsen. Annoncen har været i Uge-Bladet den 7.april 2010.  
      Helle vil revidere oversigten over 2010-aktiviteter i Landsbysamvirket, og udsende det til bestyrelsen. 
 
      Næste møde er torsdag d.6.maj kl.18. Hovedopgaven er her at gennemgå de indkomne ansøgninger. 
      Efterfølgende møde er torsdag den 10.juni. Begge møder er mødelokale 1, Rådhuset, Adelgade. 
 

Ref.: Hans Gravsholt    
 


